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AJUNTAMENT DE LLUBÍ 
   ILLES BALEARS 
 
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DE LA COMISSIÓ INFORMAT IVA PERMANENT 
GENERAL DE DÍA 11 DE JUNY DE 2014.  
 
Data:    11 de juny de  2014 
Caràcter: ordinari 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,00   hores 
Fi:      20,35 hores 
Lloc: sala de sessions de la Casa Consistorial de Llubí 
Persones assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
-     1er Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló   
-     2º  Tinent de batlle,  Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
-  Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
-     Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriu Caterina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
-  Regidor,  Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa:  ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sra. Ramona Copete Rodríguez, funcionària de la corporació 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
Oberta la sessió pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació que 
formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior  (Sessió ordinària de dia  14 de maig de 
2014), i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
2.- EXAMEN RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT.-  
Es va donar lectura a la Proposta d’Acord de data  29 de maig 2014,  signada pel regidor 
d’Hisenda, Sr. Miquel Perelló Alomar, que deia: 
 
“Expedient de modificació de crèdit 6/2014, referent a la modificació de crèdits del pressupost 
de despeses mitjançant suplement de crèdit. 
 
ANTECEDENTS 
 
Per Decret de batlia de 29 de maig 2014, s’inicia l’expedient per a l’aprovació de la modificació de 
crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
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1. Per poder finançar les factures de l’expedient del reconeixement extrajudicial de crèdit, que es 
detallen a continuació, per fer front a les despeses de l’exercici anterior, cal tramitar l’expedient 
de suplement de crèdit que s’ha de finançar mitjançant romanent de tresoreria del pressupost 
vigent de la corporació, amb subjecció a les disposicions vigents.  

 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  
 
a) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 338/22613.- FESTES PATRONALS SANT FELIU.- es proposa ampliar en la quantitat 
de 1.200,00 €, per fer front a la factura de l’exercici anterior, per concert Sant Feliu 2012. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
1. La normativa jurídica està recollida a l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, als articles 
34 a 38 del Reial decret 500/1990 i a la Base 6 de les bases d’execució del pressupost de 
2014. 

 
2. Segons la normativa d’hisendes locals i el RD 500/90, quan s'hagi de realitzar alguna 

despesa que no pugui demorar-se fins a l'exercici següent i en el pressupost de la 
corporació, per finançar el reconeixement extrajudicial de crèdit, el president ha d'ordenar la 
incoació de l'expedient de concessió de crèdit extraordinari o de suplement de crèdit. 

 
  El finançament es pot realitzar a càrrec del romanent líquid de tresoreria. 
 

3. Segons els articles 22.2.e i 47  de la Llei 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las bases del 
règim local, l’aprovació de la modificació del pressupost es competència del Ple de 
l’Ajuntament amb majoria simple. 

 
Per tant, i d’acord amb les disposicions legals vigents, proposo al Ple l’adopció de l’acord 
següent acord: 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 6/2014, per  finançar  mitjançant  
romanent de tresoreria la factura de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdit de 
l’exercici anterior. 
 
Segon.- Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 6/2014 en el Pressupost 
Municipal de 2014 per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria disponible, 
quedant fixades les partides i conceptes pressupostaris afectats, de la següent forma: 
 
PARTIDES EN AUGMENT: 
 
DESPESES 

 
GRUP      

PROGRA-  DENOMINACIO Consignació Augment supl. Consignació 
MES Subcon.  anterior crèdit final 
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338 22613 Festes Patronal S. Feliu 69.350,00 € 1.200,00 € 70.550,00 € 

   69.350,00 € 1.200,00 € 70.550,00 € 

 
INGRESSOS 

 
          

PARTIDA DENOMINACIO Consignació 
Augment 

supl. Consignació 
    anterior crèdit final 

870.02 Romanent de tresoreria 111.511,47 € 1.200,00 € 112.711,47 € 

      111.511,47 € 1.200,00 € 112.711,47 € 

 
 
L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 1.200,00 €, essent la procedència dels fons 
per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 

Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 
 

 Tercer.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 
mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 
presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 
comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les. “  
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
3.- EXAMEN CONVENI AMB CÀRITES.-  
Es va donar lectura a la Proposta de 2  juny de 2014, que deia: 
 
“Càrites Diocesana de Mallorca és una entitat sense ànim de lucre i té com a finalitat promoure, 
orientar i coordinar l’acció de la caritat i la justícia social de l’Església de Mallorca, tenint una 
especial dedicació a l’atenció de les persones més empobrides i excloses. 
 
Entre d’altres actuacions, Càrites duu a terme el projecte “Triatge”, el qual està enfocat a la 
formació i recuperació d’habilitats socials de cara a la inserció de persones en risc d’exclusió a  
través del reciclatge de roba usada. 
 
Aquesta Batllia, d’acord  amb les atribucions que li confereixen les disposicions vigents, pel 
present proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent acord: 

1.- Aprovar  el conveni de col·laboració amb Càrites Diocesana de Mallorca  en la forma en que 
apareix redactat. 

2.- Facultar al  Batlle-President d’aquest Ajuntament, Sr. Joan Ramis Perelló, per a la signatura 
del citat modificat del conveni de col·laboració. 

3.- Donar trasllat del present acord a Càrites Diocesana de Mallorca per a la seva constància. 

No obstant l’Ajuntament Ple acordarà.” 
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La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
4.- EXAMEN CONVENI AMB L’ENTITAT COORDINADORA.-  
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  23 de maig  de 2014, que deia: 
 

“L’entitat COORDINADORA –Federació Balear de Persones amb Discapacitat és una entitat 
d’àmbit autonòmic sense ànim de lucre, fundada a l’any 1980 i declarada d’Utilitat Pública pel 
Consell de Ministres en data 21 de febrer de 1986, i  té  per objecte la gestió del servei d’inserció 
laboral per a persones amb discapacitat –TRANSIT. 
 
 Vist el projecte de conveni remès per l’entitat COORDINADORA –Federació Balear de Persones 
amb Discapacitat  per a la seva aprovació per part d’aquest Ajuntament,      consistent en què 
aquesta corporació facilitarà a dita entitat un espai per poder atendre als residents en aquest 
municipi que facin demanda per entrar al programa TRÀNSIT,  els dijous i divendres de 9,00 a 
14,00, prèvia reserva i segons les seves necessitats i amb dos anys de vigència (2014-2016).  
 
Vist que dit conveni és beneficiós per als usuaris amb discapacitat i residents en aquest municipi 
 
Per l’abans exposat, aquesta Batllia,  proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1º.- Aprovar el conveni adjunt, tal i com apareix redactat, facultant al Sr. Batlle per a la signatura 
del mateix i per a l'execució del present acord. 
 
2º.- Notificar el present acord a la l’entitat COORDINADORA –Federació Balear de Persones 
amb Discapacitat, als efectes oportuns. 
 
No obstant l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorda informar 
favorablement la proposta abans descrita. 
 
 
5.- EXAMEN RATIFICACIÓ CONVENI  AMB EL CLUB D’ESPLA I “ES TURÓ” 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de juny de 2014, que deia: 
 
“La Junta de Govern Local, en sessió celebrada en data 28 de maig 2014, va aprovar  el conveni 
de col·laboració amb el Club d’Esplai “Es Turó” per a la realització del servei “Ocupació de temps 
lliure”, amb una durada des del  29 de maig al 7 de setembre de 2014. 
  
Atès que aquest servei és important per als nins i nines de Llubí, aquesta Batllia,  d’acord amb les 
disposicions legals vigents i d’acord amb el Tercer punt de l’acord de la Junta de Govern Local,  
PROPOSA a l’Ajuntament Ple l’adopció del present ACORD: 
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Primer.-  Ratificar l’aprovació del conveni amb el Club d’Esplai “Es Turó” per a la realització del 
servei  “Ocupació de temps lliure”. 
 
No obstant l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorda informar 
favorablement la proposta abans descrita. 
 
 
6.- EXAMEN MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM-EN PER RECL AMAR AL GOVEN DIÀLEG I 
NEGOCIACIÓ EN MATÈRIA D’EDUCACIÓ.-   
 Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 2 de juny  2014,  que deia: 
 
“El rebuig social i la conflictivitat professional i educativa que han provocat les polítiques 
educatives del Govern Bauzà lluny de declinar es veuen cada cop més vives en l’àmbit de la 
reivindicació social a causa de nous decrets i imposicions lingüístiques per part de 
l’administració educativa. Resulta evident que cada vegada és més necessària i urgent una 
negociació al més alt nivell que permeti reconduir la situació, replantejar les polítiques del 
Govern i escoltar la veu unànime de docents, associacions de mares i pares, alumnes, 
sindicats, institucions universitàries i experts en matèria educativa.  
 
Per tot això, el grup del PSM-Entesa Nacionalista de Llubí proposa al Ple de l’Ajuntament els 
següents  

Acords  
 
1r. Instar el Govern de les Illes Balears a iniciar de manera urgent un procés de diàleg i 
negociació que cerqui el més ampli consens en matèria educativa i lingüística.  
 
2n. Donar suport a la comunitat educativa del municipi de Llubí (docents, pares i mares i 
alumnes) i als centres d’ensenyament de referència del municipi. 
 
3r. Dunar suport al professor Jaume Sastre en la seva vaga de fam com a acció reivindicativa i 
pacífica a favor de la negociació i l’entesa en Educació.” 
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorda informar 
favorablement la proposta abans descrita. 
 
 
7.- EXAMEN MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM-EN EN SUPOR T AL TRANSPORT 
FERROVIARI.-  
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 2 de juny  2014,  que deia: 
 
“Les Illes Balears són encara molt enfora de gaudir d'una xarxa de transport públic digna, de 
qualitat i accessible. Amb l'aprovació del projecte de Llei de Transports terrestres i mobilitat, ara 
mateix en tràmit parlamentari, s'haurà perdut una gran oportunitat al respecte. 
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El Govern estatal ha invertit i continua invertint milers i milers de milions d'euros en tren d'alta 
velocitat a la Península, mentrestant el Govern de les Illes Balears ni tan sols ha reclamat unes 
mínimes inversions ferroviàries per a Mallorca, tal i com recull la disposició transitòria novena 
de l'Estatut d'Autonomia o la Llei de Règim Especial, i fins i tot ha substituït el projecte de tren 
Manacor-Artà per un “corredor verd”. 
 
El Govern de les Illes Balears ha trencat la línia de millores a la xarxa pública de transports 
iniciada el 1994, amb una gestió nefasta que provoca una degradació contínua del servei, 
acompanyada de la proliferació de missatges en contra del tren, emesos pel propi Govern, 
mentre es projecten noves autovies, com la Llucmajor-Campos, que no responen a cap criteri 
objectiu d'augment mínim de la densitat del trànsit rodat en els darrers anys. 
 
Una de les mesures que més frena l'ús del transport ferroviari és la pujada de tarifes d’ SFM i el 
TIB a inicis de legislatura, que en alguns casos representava fins a un 58% de pujada, a la qual 
s'hi ha sumat una nova pujada en els preus públics dels bitllets de tren el passat mes d'abril, 
que des de l'administració autonòmica ni tan sols han informat als usuaris, perquè no es pot 
justificar de cap manera. 
 
Totes aquestes mesures desprestigien el servei i redueixen el nombre d'usuaris, la qual cosa 
pot provocar un perjudici social i ambiental notable, en especial per als usuaris que depenen 
d’aquest transport públic per als seus desplaçaments. El projecte de Llei de Transports elaborat 
pel Govern, que preveu sancions de fins a 1.000 euros per als usuaris que viatgin sense bitllet 
o sense el bitllet correcte, o fins i tot pel fet de romandre a una estació fora de l'horari de 
serveis, a més d'atribuir funcions policials al personal d’SFM, aprofundeix en aquesta deriva. 
 
Per tot això, el Ple adopta els següents Acords : 
 

1. L'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a anul·lar la recent pujada de 
taxes a SFM i reduir-les al nivell de preus de 2011, amb l'objectiu de garantir 
l'accessibilitat al sistema públic de transport i en particular del tren.  

 
2.  L'Ajuntament de Llubí insta els grups parlamentaris a modificar en la tramitació al 

Parlament de les Illes Balears el projecte de Llei de Transports Terrestres i Mobilitat, en 
el sentit de garantir el caràcter de servei públic digne, de qualitat i accessible tant en 
termes de preus com de freqüències. 

 
3.  L’Ajuntament de Llubí insta el Govern i l'Ajuntament de Palma a accelerar els tràmits 

per a la creació d'una nova targeta intermodal que unifiqui els serveis oferts per SFM, el 
CTM i l'EMT de Palma, amb preus accessibles per als usuaris de la part forana.” 

 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorda informar 
favorablement la proposta abans descrita. 
 
 
8.- EXAMEN MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM-EN PER FOME NTAR LA PARTICIPACIÓ 
CIUTADANA A L’AJUNTAMENT DE LLUBÍ.-  
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 2 de juny  2014,  que deia: 
 



 7

“La política municipal és sens dubte l’àmbit de la política més proper a la ciutadania i 
actualment es fa difícil entendre que la política i particularment la política municipal no cerqui la 
opinió directa dels ciutadans i la seva màxima participació. De fet, és un deure dels 
representats municipals vetllar per la implicació i la participació de la ciutadania en la gestió 
dels afers públics i garantir que les decisions i les actuacions de govern municipal estiguin 
guiades per la voluntat popular.  
 
Al municipi de Llubí, la política desenvolupada des de l’equip de govern durant les darreres 
legislatures mostra un dèficit molt gran de participació ciutadana i això no fa més que contribuir 
al creixement de la desafecció a les polítiques municipals i l’allunyament entre la ciutadania i 
l’administració local. A LLubí, ho demostra el fet que temes tan importants com les 
modificacions o adaptació de les Normes Subsidiàries, el catàleg de patrimoni, els pressuposts 
municipals, les inversions anuals i molts altres temes essencials per a Llubí s’han duit a terme 
sense la més mínima participació o consulta ciutadana.  
 
Per tot això, els regidors i regidores del PSM-Entesa Nacionalista proposen al Ple de 
l’Ajuntament els següents 
    Acords 
 
1r. Instar el batle de Llubí a promoure i respectar el dret d’informació i participació de la 
ciutadania en els afers públics i en les polítiques municipals de Llubí. 
 
2n. L’equip de govern presentarà en un termini breu un reglament municipal de participació 
ciutadana a l’Ajuntament de Llubí, que haurà d’esser aprovat posteriorment per Ple, i que 
recollirà entre d’altres qüestions els següent punts:  
 

a) Registre municipal d’entitats ciutadanes actualitzat i duit al dia que possibiliti una 
correcta política d’associacionisme participatiu.  

b) El compromís de l’Ajuntament de Llubí per informar adequadament projectes, plans 
d’actuació i iniciatives municipals, desenvolupament i resultats, de manera completa i 
transparent, a través dels diversos canals de comunicació i mitjans de convocatòria.  

c) L’ordre del dia dels plens i convocatòries públiques serà exhibit de forma habitual als 
llocs d’informació (web de l’Ajuntament, taulers d’edictes i municipals, etc.) com a mínim 
amb l’antelació de 48 hores. 

d) Possibilitar la participació i intervenció de ciutadans, associacions i entitats als plens de 
l’Ajuntament i a les sessions informatives, mitjançant sol·licitud per escrit, que permeti 
expressar l’opinió davant de la Corporació sobre alguna qüestió de l’ordre del dia de la 
convocatòria quan siguin persones o entitats interessades, i que sigui recollit en acta de 
la sessió.  

e) Regular d’acord amb la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de Bases de Règim Local, la 
iniciativa ciutadana i les consultes populars com a forma de participació, i la possibilitat 
que l’Ajuntament col·labori en aquelles activitats que es realitzin per iniciativa ciutadana 
i siguin d’interès general per a la comunitat.  

f) Regular la possibilitat i la forma en què ciutadans i entitats o associacions puguin fer 
precs a l’Ajuntament i promoure propostes en general sobre qüestions que siguin 
d’interès general per a la comunitat.  

 
3r. Per tal de fomentar l’assistència de públic als plens o a altres actes municipals a la Sala de 
Plens, l’equip de govern garantirà la funcionalitat i el bon funcionament de l’equip de so a la 
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Sala de Plens de tal manera que el públic assistent pugui escoltar adequadament els debats i 
seguir les sessions de Ple o actes públics. “ 
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorda informar 
favorablement la proposta abans descrita. 
 
 
9.- EXAMEN MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM-EN SOBRE LA  CONVOCATÒRIA D’UN 
REFERÈNDUM PER A DETERMINAR LA FORMA POLÍTICA DE L’ ESTAT.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 5 de juny  2014,  que deia: 
 
“La recent abdicació del rei Joan Carles I ha tornat a obrir amb força el debat social sobre la 
forma política de l'Estat. La monarquia és la forma política que va preveure la dictadura per a 
succeir el general Franco a la Ley de Sucesión de la Jefatura de Estado de 1947. Més 
concretament, Joan Carles de Borbó va ser nomenat hereu del dictador per la Ley Orgánica del 
Estado 1/1967 de 10 de gener.  Posteriorment, en el procés constituent de la Transició es va 
portar a terme sense encarar el debat entre monarquia o república i enmig d'un clima de por 
per la proximitat de la dictadura i l'amenaça militar.  
 
Si bé és cert que la monarquia es va aprovar per referèndum dins la Constitució de 1978, 
aquesta es presentà com un bloc i sense destriar-se d'altres punts com les llibertats 
fonamentals o el dret d'autonomia de les nacionalitats i regions. Els ciutadans espanyols no 
varen poder decidir llavors, i no han pogut fer-ho encara, si volien continuar, o no, amb un rei 
com a cap d'Estat tal i com es va fer en altres països, per exemple Itàlia el 1946. 
 
En els darrers anys, la monarquia ha patit una progressiva pèrdua de popularitat entre els 
ciutadans a causa de la crisi econòmica, de la desconfiança general en les institucions 
polítiques i dels casos de corrupció. Tot plegat fa que sigui convenient permetre als ciutadans 
exercir el dret a decidir sobre la forma política de l'Estat com una manera d'aprofundir en el 
sistema democràtic. 
 
Per tot això, el grup del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de LLubí, proposa al Ple el 
següent acord:  

ACORDS 
El Ple de l’Ajuntament de Llubí reconeix el dret a decidir de la ciutadania i dels pobles  sobre 
qualsevol aspecte rellevant de la vida política, i insta el Govern Espanyol a celebrar un 
referèndum per decidir la forma política de l'Estat, segons consigna l'article 92 de la Constitució 
Espanyola i la Llei Orgànica 2/1980 de 18 de gener, sobre la regulació de les diferents 
modalitats de referèndum.”  
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorda informar 
favorablement la proposta abans descrita. 
 
 
ALTRES INFORMACIONS: 
Per part del Sr. Batlle es va informar als reunits dels següents assumptes: 
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-El Consell de Mallorca ens ha remet un conveni per implantar un registre únic d’entrada de 
documents que es durà a la propera sessió plenària. 
-S’ha produït una avaria al dipòsit d’aigua potable ubicat a la Plaça de l’Església,  per problemes 
en la bomba extractora. 
-Ha estat nomenat nou rector de LLubí el llubiner Guillem Feliu, que pròximament es farà càrrec 
de la parròquia. 
-Demà  es farà una reunió informativa amb els pares dels nins inscrits a l’escola d’estiu. 
-El pròxim dia 16 de juny, començaran a fer feina dues persones procedents del programa de 
col·laboració social del SOIB, durant tres mesos. 
-Els pròxims dies 13, 14 i 15 de juny, es celebrarà la III Festa de l’Esport, al Poliesportiu municipal, 
amb diferents actes esportius, convidant als reunits a dits actes.  
 
     
I sense més assumptes per tractar, per ordre del Sr. President s'aixeca la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del què com a secretària-acctal., certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis  Perelló    Ramona Copete Rodríguez 
 


